
       

Eesti Jahimeeste Seltsi juhatuse koosoleku protokoll 

neljapäeval 14. novembril 2024. a. kell 13.00-16.00 

Toimumiskoht: Kuristiku 7, Tallinn ja veebis 

 

 

Osalesid: Aigar Jürjens, Mati Kivistik, Ive Kuningas, Toomas Kõuhkna, Arvi Luuk, Ats 

Nõlvak, Andres Olesk, Andres Onemar, Jaanus Põldmaa, Tiit Rammul, Endrik Raun, Rein 

Rosenberg, Karel Rüütli, Tiit Tammsaar, Andres Vainola, Priit Vahtramäe, Marko Vinni, Jaak 

Volmer, Margus Puust, Raul Vahter. 

Puudusid: Raivo Aeg, Mikk Marran, Riho Terras, Tarmo Lehiste, Kalle Palling. 

 

Koosoleku juhataja: Toomas Kõuhkna ja alates p.10 Margus Puust                                         

Protokollija: Lea Truska 

 

1. Päevakorra kinnitamine. 

 

Otsus: Kinnitada päevakord:  

1.Päevakorra kinnitamine. 

2.Koerte katk. Ive Kuningas. 

3.Jahirahu väljakuulutamine. Jaak Volmer. 

4.Hundi küttimisaegade muutmine. Arutelu jätk. 

5.EJS aasta teema kinnitamine. Tõnis Korts. 

6.EJS-i infosüsteemide edasine areng. Rahastamine.  

7.Liikme väljaarvamine. Endrik Raun.  

8.Põdra küttimise vahekokkuvõte. Priit Vahtramäe. 

9.Vabariigi valitsuse eelnõu erivahendite osas arutelu. 

10.Tuuleparkide arendamine ja jahindus. Aigar Jürjens.  

11.Esindajate määramine Relvaseaduse tervikteksti uuendamisprotsessi Siseministeeriumis. 

12.Jahimeeste kokkutuleku koha ja aja kinnitamine. Aigar Jürjens. 

13.Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

 

2.Koerte katk.  

 

Juhatuse liige Ive Kuningas jagab infot, et Saaremaal on tuvastatud rebastel koerte katk. 

Esimesed teated surnud rebastest jõudsid jahiseltsi suvekuudel. Jahimehed hakkasid 

iseseisvalt tegutsema. Siis saadi PTA-lt tulemus Saksamaa laborist, et rebased olid nakatunud 

koerte katku. Saaremaalt on leitud igalt poolt koerte katku nakatunud surnud rebaseid. PTA 

andmetel nakatuvad ka teised koerlased: kährikud, mägrad, nugised. Saaremaal 

vaktsineeritakse koeri aktiivselt. 

Otsus: Võtta teadmiseks ja soovitada koeri vaktsineerida. 

 

3. Jahirahu väljakuulutamine.  

Juhatuse liige Jaak Volmer tutvustab 2024 aasta Jahirahu väljakuulutamisega seotut. Jahirahu 

välja kuulutamine toimub pühapäeval, 22.detsembril algusega kell 18 Tartu lähedal. Täpsem 

teave on Tartu JK ja EJS kodulehel. Tantsuks mängib ansambel Karavan. Registreerimine on 



avatud ja läheb hetkel päris hästi. 

 

Otsus: Võtta teadmiseks ja toetame osalemisega. 

 

4. Hundi küttimisaegade muutmine. Arutelu jätk.  

 

Koosoleku juhataja selgitab, et teema on algatatud eelmisel juhatuse koosolekul, kus Peep 

Männil tutvustas ettepanekut hundi küttimisaja lühendamise kohta ja samas 

probleemisenditele pikema jahiaja kohta. Juhatus otsustas siis, et ettepanekut tutvustatakse 

maakondades ja esindajad annavad järgmisel koosolekul infot, mida arvatakse. Sellekohast 

kirjalikku ettepanekut KeA-lt pole senini tulnud. Juhatuse liikmed edastavad oma 

maakondadest saanud teavet ja jahimeeste arvamusi. 

Koosoleku juhataja teeb kokkuvõtte: Jahimehed pooldavad hundijahi alustamist 1. oktoobrist 

ning probleemisendite küttimisel vabamat režiimi. Tehti ettepanekuid muuta ohjamisalade 

piire ning muuta ohjamisalade sisesed küttimistingimused ühtlaseks. Hetkel ei ole EJS 

arvamust küsitud, vajadusel anname selle, kuid täpsustame sõnastuse.  

 

Otsus: EJS juhatus pooldab hundijahi hooaja algust alates 1. oktoober ning 

probleemisendite vabama režiimiga küttimise võimaldamist. 

  

5.EJS aasta teema kinnitamine. Tõnis Korts. 

 

EJS tegevjuht Tõnis Korts toob juhtusse 2025 aasta teema teise lugemise. Teemad on varem 

juhatusele saadetud. Ettepanekutes on kaks korda tehtud ettepanek põdra osas. Kas võiks 

2024 aasta olla Põdra aasta? Varasemad teema aastad on olnud: https://www.ejs.ee/aasta-

teema/  
Juhatuse liikmed teevad mitmeid ettepanekuid. Kaldutakse teema poole, kus on mõte 

populatsioonide tasakaalustamisest ja meie teadmiste sisustamisest. Pakutakse teema: „Teame 

ja hoiame“. Samas toetavad osa juhatuse liikmeid Põdra aastat. 

 

Otsus: Marko Vinni tegeleb sõnastusega koordineerimisega edasi ning annab teada 

lõplikust variandist. 

 

6. EJS-i infosüsteemide edasine areng. Rahastamine.  

 

IT projektijuht Karri Urban tutvustab lühidalt infosüsteemi struktuuri, kasutajaid ja IT 

komisjonis arutatut. Toimunud IT komisjoni arutelu teema oli IT süsteemi rahastus.  

Rahastamise võimalusi on erinevaid: 

Liikmehaldussüsteemi ülalpidamise kulud kaetakse EJS eelarvest. 

Metsise 2.moodul, millega täidetakse halduslepingu ülesandeid, kulud on kaetud dokumentide 

väljastamisest saadud tuludega. 

Jahise jahimaakorraldaja mooduli kulud on kaetud osalejatega. 

Jahitrofeede üle arvestuse pidamise kulud peaksid katma trofeede hindamise tasud. 

Info haldamise arendused on hetkel EJSi ja riigi segarahastusel. 

Api ja ühisjahi halduse mooduli kulud võiks katta kasutaja. 

Juhatuse liikmed arutavad saadud infot. 

Aimar Rakko KliMist, kes liitub koosolekuga veebis, ütleb, et praegu on muutmisel 

Jahiseaduse sätted, mis seadustaks elektrooniliste jahidokumentide andmise. KliM ei ole 

põhimõtteliselt vastu Jahise teenuste maksustamisele, sest andmebaas on EJSi oma. Seaduse 

muutmisega tahetakse fikseerida lõplik e-teenustele üleminek. Samuti võiks tulevikus 

jahipidamisõiguse tasust EJS rohkem riigilt jahinduse arendamiseks toetust saada. 

Juhatuse liikmed arutavad jahilubade mooduli maksustamist jahipiirkonna kasutajale ning 

https://www.ejs.ee/aasta-teema/
https://www.ejs.ee/aasta-teema/


leitakse, et see teema vajab veel analüüsimist. 

Juhatuse liige Andres Onemar teeb ettepaneku, et eelmise juhatuse struktuuritöörühm peaks 

ellu ärkama ja selle läbi arutama, selgitama eelarvet ning erinevate maksude korjamisest 

erinevate teenuste eest tasumiseks. Kommunikatsiooni mõttes on see keeruline teema. 

  

Otsus: Võtta informatsioon teadmiseks. 

 

7.Liikme väljaarvamine.  

Juhatuse liige Endrik Raun: Seose astumisega Läänemaa Jahindusklubi MTÜ liikmeks palub 

Nõva jahi- ja kalameeste selts end välja arvata EJS liikmeskonnast. Sellekohane avaldus on 

EJSile esitatud. 

Hääletati: Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei ole. 

 

Otsus: Nõva jahi-ja kalameeste selts arvata välja EJSi liikmeskonnast. 

 

8.Põdra küttimise vahekokkuvõte. Priit Vahtramäe. 

 

Juhatuse liige Priit Vahtramäe teeb traditsioonilise sõraliste küttimise vahekokkuvõtte üle 

Eesti Jahise küttimise statistika andmetel.  

Ettekandja räägib ka suurte nahakahjustustega põtradest, keda on kütitud mitmel pool Eestis.  

Kahjustatud nahatükid on viidud laborisse, kuid selget vastust sealt veel pole. Üheks 

põhjuseks arvatakse põdrakärbseid. Selliseid põtru on nähtud ka Lätis ja Rootsis. Praegu veel 

uuringud käivad.  

Vahtramäe teeb ülevaate ka suurkiskjate koostöökoja viimasest koosolekust. Seal oli arutelul 

muuhulgas ka ilvesejahi avamine.  

Juhatuse liikmed arutavad, et kiskjakahjud riigis ei ole väljendatud tõepäraselt. Oleks vaja, et 

kiskjate ründed oleks kõik KeA statistikas s.h. kodukoerad. Samuti on hundistatistika KAURI 

Ulukikaamerate alusel. Jahimehed peaksid olema aktiivsemad oma kaamerate andmeid 

väljendama Jahises, et hundi ja ilvese seire oleks tõepärasem. 

 

Otsus: võtta informatsioon teadmiseks. 

 

9. Vabariigi valitsuse eelnõu erivahendite osas arutelu. 

EJS tegevjuht Tõnis Korts tutvustab Vabariigi Valitsuse määrust „Vabariigi Valitsuse 16. 

juuni 2011. aasta määruse nr 77 „Alarm- ja jälitussõidukite loetelu, nende tähistamise ja 

liiklemise kord“ muutmise“ eelnõud. Eelnõuga soovitakse anda Keskkonnaameti sõidukitele 

alarmsõiduki õigused. Kas EJS juhatusel peaks olema selle kohta seisukoht?  

Juhatuse liikmed arutavad küsimust ja leiavad, et valguse-ja mürareostuse kasvamist metsas ei 

pooldata. 

Otsus: EJS juhatus ei poolda alarmsõiduki staatuse andmist KeA sõidukitele. 

 

10.Tuuleparkide arendamine ja jahindus.  

 

Juhatuse liige Aigar Jürjens tutvustab Põltsamaa valla planeeringut tuuleparkide rajamisest. 

Tuulepargid asuksid nende jahialal, kokku kuni 30 tuulikut. Tuulikud on 250-290 m kõrged. 

Kohalik kogukond on tuulikute vastu ja küsivad, mida teha saab? Kuidas saab mõjutada 

tuulikuteplaneeringu arendust. Samas on tegemata mõjuuuringud. 

Juhatuse liikmed arutavad, et olukorrad tuulikuparkidega on väga erinevad ning sõltub 

kogukonna soovidest. Jahimehed saavad osaleda läbi kogukonna. 

 

Otsus: EJS juhatuse ei võta selles küsimuses seisukohta. Tegemist on kohaliku 

kogukonna küsimusega, millel ei ole ühest lahendust.  



 

11. Esindajate määramine  

 

EJS tegevjuht on saatnud juhatuse liikmetele Siseministeeriumi kirja Relvaseaduse 

tervikteksti uuendamisprotsessist, kus palutakse hiljemalt 15. novembriks 2024. a. edastada 

EJSi esindavad isikud ja nende kontaktandmed osalemaks RelvS-i uue tervikteksti 

väljatöötamises..  

Koosoleku juhataja teeb ettepaneku saata Relvaseaduse töörühma EJSi poolt juhatuse liikmed 

Raivo Aeg, Endrik Raun ja Ats Nõlvak. 

 

Otsus: Nimetada Siseministeeriumi töörühma Endrik Raun, Raivo Aeg ja Ats Nõlvak.  

 

12. Jahimeeste kokkutuleku koha ja aja kinnitamine.  

Juhatuse liige Aigar Jürjens tutvustab võimalikku EJS kokkutuleku kohta – Põltsamaa 

Veeparki Kamari järvel. Eelkokkulepped valla- ja maaomanikega ning Maanteeametiga on 

olemas. 

Otsus: Eesti Jahimeeste Seltsi kokkutulek 2025 aastal toimub Kamaris Jõgevamaal. 

 

13.Järgmise juhatuse koosoleku aja määramine.   

 

Järgmine juhatuse koosolek toimub 12.detsembril 2024 

 

Protokollija 


